
Ж О В Т Е Н Ь  2 0 1 8 ,  № 2 1ІНФОРМАЦІЙНИЙ ДАЙДЖЕСТ КБУ

н о в и н и  г а л у з і

УКРАЇНА    РОЗВИТОК    БУДІВНИЦТВО

1 0

НАЙКОМФОРТНІШІ РЕГІОНИ ДЛЯ ВЕДЕННЯ БІЗНЕСУ – 
ВІННИЧЧИНА ТА ФРАНКІВЩИНА

Оприлюднені результа-
ти рейтингу Regional 
Doing Business 2018. 
Лідерами стали Віннич-
чина (334 бали), Іва-
но-Франківщина (332 
бали) та Житомирщи-
на (313 балів).

Оцінювання проводи-
лось за адаптованою 
методологією Світового 
банку на основі опи-
тування вітчизняних 
підприємців. У фокусі 
дослідження 6 напрямків 
взаємодії підприєм-
ців із владою, а саме: 
створення підприєм-
ства, сплата місцевих 
податків; одержання 
дозволів на будівництво; 
оформлення земельної 
ділянки під об’єкт неру-
хомості; приєднання до 
електромережі, якість 
електронних сервісів. 
Розробники рейтин-
гу – Офіс ефективного 
регулювання (BRDO) та 
Спілка Українських Під-
приємців (СУП). Макси-
мальний бал, який могли 
отримати регіони, – 600.

«Коли рік тому ми 
презентували перший 
рейтинг і давали ре-
комендації органам 
місцевого самовряду-
вання щодо покращення 
умов започаткування 
та ведення бізнесу ми 
відверто не дуже вірили 
у прогрес. Проте він є. 
Вінниччина має найбіль-
ший в загальному заліку. 
Житомирщина по

компоненту створення 
підприємства, тепер 
вона може мотивувати 
підприємців переїжд-
жати до них та бізнес 
відкривати. Чернігівщи-
на готова конкурувати за 
об’єкти будівництва та 
має прогрес у відведенні 
земельних ділянок. А от 
Харківщина та Донець-
кий регіон найбільш 
лояльні до бізнесу по 
сплаті податків», – зазна-
чив заступник голови 
BRDO Денис Малюська.

Цьогоріч було додано 
новий компонент – 
електронні сервіси, які 
виявились найбільш 
цікавими та неочікува-
ними. Регіони умовно 
розділились на три кате-
горії. Найпоширенішою 
залишається практика 
ігнорування викликів 
часу, послуги через 
Інтернет не надаються. 
Це характерно навіть для 
таких великих міст як 
Одеса чи Харків. Дру-
гий варіант – адаптація 
до загальнодержавної 
системи електронних по-
слуг. Так зробили Дніпро 
і Хмельницький, які до-
лучились до iGov. Третій 
тип поведінки – винахо-
дити велосипеди, тобто 
свої сервіси. «Тут комусь 
це вдалося відмінно, 
наприклад, Львову з його 
«Особистим кабінетом 
львів’янина» або трохи 
простіше сайт ЦНАП 
Івано-Франківська, а ко-
мусь не дуже – «Особи-
стий кабінет прозорого 
офісу м. Вінниці»

поступається в зручності 
згаданим вище. А осо-
бистий кабінет веб-пор-
талу адміністративних 
послуг Києва виявився 
єдиним, для роботи з 
яким довелося читати 
інструкцію, яка до того 
ж так і не допомогла 
скористатися жодною із 
запитуваних послуг

без картки киянина», - 
розповів Малюська.

«Попри позитивну ди-
наміку українські регіо-
ни мають дві глобальні 
проблеми, і вони на жаль 
без змін. Перша – це 
підключення до електро-
мереж. За цим критерієм 
Україна посідає 128 місце
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в світі. В усіх областях 
за останній рік ситуація 
погіршилася. І друга, 
це пайова участь, яка 
обросла корупційною 
складовою і є своєрідним 
«стопом» для інвестицій 
у сферу будівництва, 
особливо для закордон-
них інвесторів», – заува-
жила керівник сектору 
«Будівництво» BRDO, 
віце-президент СУП 
Олена Шуляк.

«Ми порівняли лідерів 
рейтингу з іншими 
містами світу – лідера-
ми загального рейтингу 
Світового Банку DOING 
BUSINESS. Не очікува-
но, але факт: по деяким 
компонентам українські 
міста кращі! Наприклад, 
щоб одержати дозвіл на 
будівництво, в Загребі 
(Хорватія) потрібно 
витратити 146 днів, в 
Алмати (Казахстан) 
– 123 дні, в Чернігові – 
лише 67 днів. Створити 
підприємство в Кошице 
(Словаччина) можна 
за 19,5 днів, в Бразі 
(Португалія) – 6,5 днів, 
в Житомирі – 7 днів. 
Ми сподіваємось така 
тенденція збережеться і 
ми раді, що стали части-
ною цих змін», – додав 
Джошуа Бадах, стар-
ший експерт Проекту 
EU4Business|FORBIZ.

Ознайомитись з повною 
версією рейтингу «Лег-
кість ведення бізнесу. 
Regional Doing Business» 
можна за http:/rdb.brdo.
com.ua/

Прес-служба КБУ

ДОЛУЧАЙТЕСЬ ДО ОБГОВОРЕННЯ 
РЕКОНСТРУКЦІЇ КВАРТАЛІВ ЗАСТАРІЛОГО 

ЖИТЛОВОГО ФОНДУ
Конфедерація будівель-
ників України прийняла 
участь у круглому столі 
«Правове регулюван-
ня окремих аспектів 
процесів реконструкції 
кварталів застарілого 
житлового фонду», що 
відбувся у Мінрегіоні.

На засіданні був розгля-
нутий проект Закону 
України «Про комплекс-
ну реконструкцію квар-
талів (мікрорайонів) 
застарілого житлового 
фонду», який розробляє 
член Ради директорів 
КБУ, ДП «Діпромісто»
 ім. Білоконя. Було обго- 
ворено більш ніж 70 
питань та пропозицій 
до нього, складених за 
результатами поперед-
нього круглого столу. 
Головна дискусія точи-

лась навколо умов, за 
яких розпочинається 
комплексна реконструк-
ція кварталів. Є два 
варіанти: згода більшості 
власників нерухомості 
(пропонувалась цифра 
у 75%) або соціальна 
необхідність (за таким 
принципом рекон-
струюється застарілі 
квартали у Німечинні). 
Болюче питання – на яку 
максимальну відстань 
можна відселяти меш-
канців. Директор ДП 
«Діпромісто» ім. Біло-
коня з наукової роботи 
Іван Шпилевський 
наголосив, що законо-
проектом пропонуєть-
ся встановити норму, 
згідно якої відселення 
відбуватиметься у межах 
кварталу (мікрорайону) 
що підлягає реконструк-

ції, але за згодою меш-
канця – у новобудову 
в іншому районі чи 
навіть купити житло на 
вторинному ринку. Як 
зазначили на круглому 
столі, не відображені ще 
у законопроекті питання 
нерухомості з судовими 
обтяженнями, механізм 
вибору квартири меш-
канцями у новобудові, 
тощо.

Пропонуємо долучитись 
до обговорення питань 
реконструкції кварталів 
застарілого житла.
Ознайомитись з текстом 
законопроекту можна на 
сайті розробника: 
http://dipromisto.gov.ua/
Пропозиції надсилайте 
за адресою: admin@
dipromisto.gov.ua

Прес-служба КБУ

КИЇВРАДА ЗМЕНШИЛА В 100 РАЗІВ 
ПОДАТОК НА ЗЕМЛЮ ПІД БУДІВНИЦТВО 

БАГАТОПОВЕРХІВОК

поширюється і на забу-
довників. Забудовники 
отримали подарунок у 
100 (!) разів зменшений 
податок на землю, від-
ведену під будівництво і 
обслуговування багато-
квартирних будинків. 

ІНТЕРФАКС

Київська міська рада 
ухвалила в другому 
читанні рішення встано-
вити ставку податку на 
землю, яка використо-
вується для будівництва 
і обслуговування бага-
токвартирних будинків, 
в розмірі 0,01%, тоді як 
діюча ставка складає 1% 
від нормативної грошо-
вої оцінки землі. Від-
повідні зміни містяться в

рішенні Київради «Про 
встановлення місцевих 
податків і зборів в 
м. Київ» від 23 червня 
2011 року, за основу 19 
липня 2018 року. Зміни 
були внесені з метою на-
дання пільгових ставок 
для об’єднань співвлас-
ників багатоквартирних 
будинків (ОСББ), проте 
в  поточному вигляді 
прийнята норма
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ВОЛОДИМИР ГРОЙСМАН: «ЗАВДАННЯ БУДЬ-ЯКОГО КОНТРОЛЮ 
– ЗАБЕЗПЕЧИТИ БЕЗПЕКУ ТА ЯКІСТЬ УКРАЇНСЬКОГО БІЗНЕСУ»

В Україні змінюється 
філософія нагляду, кон-
троль повинен стати 
ризикоорієнтованим, 
підкреслив Прем’єр-
міністр України Во-
лодимир Гройсман на 
Інспекційному форумі 
ПЕРЕВІРОК.NET. 

З 1 січня 2019 року 
інспекційні органи ма-
ють фокусуватись на 
прозорій оцінці суб’єк-
тів господарювання та 
запобіганні ризикам, а 
бізнес – знатиме коли 
і чому до нього завітає 
інспектор. 

17 жовтня, запущено 
інтегрований портал 
inspections.gov.ua з 
низкою інструментів для 
прозорої та передбачу-
ваної онлайн-взаємодії 
держава - бізнес. До 
платформи вже залу-
чились 26 інспекційних 
органів з 33 існуючих. 
Станом на жовтень 2018 
року в єдиній системі 
опубліковано майже 250 
тис. планів та біля 48 тис. 
результатів вже проведе-
них перевірок. 

Триває процес за-
твердження нових кри-
теріїв ризику, що дасть 
змогу ефективніше пла-
нувати заходи контролю. 
На жаль, не все гладко, 
підкреслила Голова 
Державної регуляторної 
служби Ксенія Ляпіна: з 
33 інспекційних органів 
затвердили свої критерії 
лише 9, ще 15 розглядає 
зараз Кабмін. Посадо-
вець висказала надію, 
що у найближчий час всі 
без виключень контро-
люючі органи виконають 
завдання та затвердять 
критерії оцінки ризиків, 
тож система запрацює 
по новим стандартам у 
повному обсязі. Також 
вона звернулась до біз-
несу. «Плани перевірок 
бізнесу вже викладені 
на inspections.gov.ua 
більшістю контролюю-
чих органів. Деякі мають 
специфічний порядок – 
Державіаслужба,
фіскальна служба, ми 
шукаємо варіанти долу-
чення їх до системи. До 
15 листопада на порталі

будуть сформульовані 
комплексні та індиві-
дуальні плани на 2019 
рік. Ці плани будуть 
формуватися на основі 
критеріїв ризику. У 
бізнеса є час подивитись, 
яка ступінь ризику йому 
надана, якщо є помил-
ка – аргументувати 
зміну ступеню ризику 
та скоригувати плани 
перевірок», - сказала 
Ляпіна.

Нагадаємо, Уряд на-
весні затвердив нову 
методологію управління 
ризиками, завдання 
інспекцій – визначити 
перелік небезпек для 
кожної сфери контролю 
та розробити комбінацію 
критеріїв для виявлен-
ня ризиків і розумного 
планування перевірок. 
Ціль нової системи – 
управління ризиками, а 
не бездумна фіксація по-
рушень, що виявляються 
сьогодні у 99% перевірок. 
Найбільший прогрес у 
цьому поки продемон-
стрували контролюючі 
органи в сфері пожежної 
та техногенної безпеки, 
охоронної діяльності та 
туризму.

Вже з 1 січня 2019 року 
суб’єкти та об’єкти 
господарювання будуть 
рейтингувати за балом 
ризикованості в кожній 
сфері. Це дасть мож-
ливість контролюючим 
органам зосередитися на 
попередженні небезпек 
для найбільш ризикових.
Ще одне важливе завдан-
ня нової інспекційної

системи – орієнтованість 
на платника подат-
ків. З цією метою на 
Інспекційному порталі 
створюється «Кабінет 
управління ризиками» з 
низкою інструментів:

- календарем запланова-
них перевірок;
- історією проведених 
перевірок та їхніми ре-
зультатами;

- вичерпними чек-листа-
ми – вимогами до під-
приємців, з можливістю 
самоконтролю по кожній 
потенційній небезпеці;

- можливістю оцінити 
якість роботи інспек-
тора, що стане основою 
для рейтингу інспекцій;

- можливість вказати на 
обтяжливість конкрет-
них вимог, що заважа-
ють працювати. Це стане 
основою для їх перегля-
ду, щоб зменшити регу-
ляторне навантаження 
на бізнес.

Ознайомитися з інстру-
ментами Інспекційного 
порталу в тестово-
му режимі можна на 
www.inspections.gov.
ua. Повноцінно вони 
стануть доступними 
для використання з 1 
січня 2019 року. Для 
цього інспекції до кінця 
поточного року мають 
затвердити форми актів 
перевірок нового зразка 
та оприлюднити інфор-
мацію про перевірки.

Прес-служба КБУ
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PERFECT GROUP ПРОВЕЛА СІМЕЙНЕ СВЯТО НА НОВІЙ 
НАБЕРЕЖНІЙ ОЗЕРА ЛЕБЕДИНИЙ

Наприкінці вересня, 
член Ради директорів 
КБУ, компанія Perfect 
Group об’єднала меш-
канців Києва, гостей 
міста та інвесторів 
своїх проектів на новій 
набережній озера поряд 
з будівлями ЖК «Лебе-
диний».

Програма свята була 
насиченою. Дітей 
розважали анімато-
ри-супергерої. Серед 
ігор були і тематичні 
будівельні, наприклад, 
складання величезної 
Jenga. Дорослі мали мож-
ливість отримати поради 
професіоналів-практиків 
з технічного дизай-
ну. Дегустацію вина 
провів лазурний бренд 
Latinium. На фудкорті 
пригощали смаколика-
ми, а на хендмейд-яр-
марку можна було 
підібрати подарунки на

новосілля: оригінальні 
прикраси для оселі чи 
для господарів. Своїм 
виступом порадував 
гостей свята кавер-бенд 
Mary’s Band.

На святі були визначені 
переможці літніх акцій. 
Серед інвесторів ЖК 
«Вудсторія» було розі-
грано три сертифікати 
на диван від PUFETTO. 
Серед інвесторів ЖК 
«Лебединий» – три ліжка 
з матрацами від ТМВе-
нето. Головний приз – 
паркомісце ЖК «Лебеди-

ний» – отримав Манси-
лья Альварес Мартин 
Сантос.

Завдяки святу про 
переваги комплексу 
змогли дізнатися біль-
ше людей. Спеціалісти 
відділу продажу активно 
консультували зацікав-
лених про вільні лоти 
в ЖК «Лебединий» та 
інших проектах компанії 
Perfect Group.

Прес-служба КБУ

«АРСЕЛОРМІТТАЛ КРИВИЙ РІГ» У 2,5 РАЗИ ЗБІЛЬШИЛО 
СВІЙ ВАГОННИЙ ПАРК

Член Ради директорів 
КБУ, ПАТ «АрселорМіт-
тал Кривий Ріг» ввело в 
експлуатацію 450 нових 
напіввагонів, отрима-
них в рамках контрак-
ту за схемою фінансово-
го лізингу.
Раніше, на початку 2018 
року, підприємство от-
римало 50 нових вагонів. 

Таким чином, цього року 
компанія ввела в обіг 500 
вагонів для перевезення 
своєї металопродукції 
та постачання сировини 
на комбінат. В результаті 
власний парк ПАТ «Ар-
селорМіттал Кривий Ріг» 
збільшився у два з поло-
виною рази, що дозволяє 
компанії близько

10–15% перевезень здій-
снювати своїми силами 
незалежно від ситуації 
на ринку залізничних 
перевезень і наявності 
вагонів. Це допомо-
же зменшити витрати 
на доставку вихідних 
і вхідних вантажів, а 
також дасть можливість 
розглядати нові напрям-

ки перевезень метало-
продукції та залізоруд-
ного концентрату на 
експорт. Усі нові вагони 
для підприємства виго-
товлені в ПАТ «Дніпро-
вагонмаш», яке є одним 
з учасників підписаної 
угоди за схемою фінан-
сового лізингу.

Прес-служба КБУ
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ДЕПУТАТИ ПРОПОНУЮТЬ ЗБІЛЬШИТИ ДО 200 МЛН ГРН 
ФІНАНСУВАННЯ ПРОГРАМИ «ПРИДБАННЯ ЖИТЛА УЧАСНИКАМ 

АТО ТА ЧЛЕНАМ ЇХ РОДИН ІЗ ЧИСЛА ПЕРЕСЕЛЕНЦІВ»
Минулого року було 
створено нову державну 
бюджетну програму для 
придбання квартир учас-
никам АТО та членам 
їх родин із числа виму-
шених переселенців із 
тимчасово окупованих 
територій. Як повідо-
мив на брифінгу, голова 
Комітету Верховної Ради 
України у справах вете-

запроваджено термін 
«учасники АТО – вну-
трішньо переміщені осо-
би» і було закладено у 
бюджеті – 18-25 млн грн., 
потім фінансування було 
збільшено до 41 млн грн. 
Вже 49 сімей отримали 
нові домівки, придбавши 
їх за бюджетні гроші. 
Комітет пропонує перед-
бачити у Держбюджеті

на 2019 рік не 25, а 200 
млн. грн. на закупівлю 
житла учасникам АТО 
з числа внутрішньо 
переміщених осіб. По-
станова уряду дозволяє 
купувати житло неза-
лежно від місця реєстра-
ції на будь-якій території 
України.

Прес-служба КБУ

ранів, учасників бойових 
дій, учасників антите-
рористичної операції та 
людей з інвалідністю, 
Олександр Третьяков, з 
боку держави – це пра-
вильний підхід. Однак 
у бюджеті нинішнього 
року закладено лише 5% 
від потреби для фінансу-
вання програми. Нага-
даємо, у законодавстві

МІНРЕГІОН СПРОСТИВ БУДІВНИЦТВО ГУРТОЖИТКІВ 
ДЛЯ ВІЙСКОВОСЛУЖБОВЦІВ

Тепер нове будівництво 
і реконструкція об’єк-
тів казарменого і жит-
лового фонду військових 
містечок, за винятком 
житлових будинків, 
не вимагає отримання 
містобудівних умов і 
обмежень.

Міністерство регіо-
нального розвитку, 
будівництва та жит-
лово-комунального 
господарства спростило 
процедуру будівництва 
гуртожитків для війсь-
ковослужбовців. Про це 
повідомила прес-служба 
Віце-прем’єр-міністра - 
міністра регіонального 
розвитку, будівництва та 
житлово-комунального

господарства України 
Геннадія Зубка. «Для 
забезпечення українсь-
ких захисників житлом 
Мінрегіон максимально 
спрощує процедури 
будівництва гуртожитків 
для військовослужбов-
ців. Ми прийняли по-
станову, якою спростили 
і прискорили дозвільні 
процедури і отримання 
документів

по будівництву таких 
гурто житків », - цитує 
Зубко прес-служба. За 
його словами, в держ-
бюджеті на 2018 рік 
передбачено, що нове бу-
дівництво і реконструк-
ція об’єктів казарменого 
і житлового фонду вій-
ськових містечок (крім 
житлових будинків) 
не вимагає отримання 
містобудівних умов і 

обмежень. Зубко уточ-
нив, що мова йде про 
будівництво на землях 
Міноборони, на тери-
торії військових частин, 
установ, організацій 
ЗСУ. При цьому будівни-
цтво буде здійснюватися 
з дотриманням держав-
них будівельних норм 
(ДБН), стандартів і всіх 
нормативно-правових 
документів. 

economics.unian.net
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ГЛОБАЛЬНІ ІНВЕСТИЦІЇ В НЕРУХОМІСТЬ ДОСЯГЛИ РЕКОРДНИХ 
$1,8 ТРИЛЬЙОНА

Згідно новим дослід-
женням міжнародної 
консалтингової компанії 
Cushman & Wakefield, 
члена Ради директорів 
КБУ, незважаючи на 
геополітичну невизна-
ченість і уповільнення 
економічного циклу, річ-
ні інвестиції в глобаль-
ний ринок нерухомості 
зросли на 18%, досягнув-
ши нового рекорду – $1,8 
трильйона. Найнижчий 
ріст транзакцій відміче-
но у Південній Америці 
– лише на 0,6% за рік. 
Для порівняння: у Євро-
пі інвестиції зросли на 

16,4%, в Азіатсько-Тихо-
океанському регіоні – на 
32%.

Winning in Growth 
Cities– це щорічний звіт, 
який аналізує активність 
на світовому ринку ін-
вестицій у нерухомість і 
оцінює міста за їх прива-
бливістю для капіталів.

Нью-Йорк зберігає 
світове лідерство за 
обсягом ринку неру-
хомості, але вперше 
не увійшов до топ-5 за 
міжнародними інвести-
ціями. Гонконг піднявся

в рейтингу і опинився на 
5 місці після Лос-Андже-
леса, Лондона і Парижа. 
Лондон зміцнив свою 
репутацію міста, най-
більш привабливого для 
зарубіжних інвестицій, 
продемонструвавши зро-
стання 22% у порівнянні 
з минулим роком. 

Азія лідирує серед 
регіонів зі збільшен-
ням рівня інвестицій у 
комерційну нерухомість 
на 18% – і як джерело 
капіталу, і як регіон для 
інвестицій. Інвестиції в 
Азію склали 52% від

всієї активності в світі, а 
азіатські інвестори зро- 
били 45% всіх міжнарод-
них угод. 

Азійські інвестори ста-
ють основним джерелом 
іноземного капіталу у 
Лондоні, за рік обсяги 
транзакцій з цих країн в 
Лондоні зросли на 47% 
протягом року до 10,9 
млрд доларів. Переважна 
більшість угод здійснені 
в секторі офісної неру-
хомості, який привернув 
94% всіх інвестицій у 
місто з Азіатсько-Тихоо-
кеанського регіону.

Прес-служба КБУ

БУДІВНИЦТВО В УКРАЇНІ ДОРОЖЧАЕ
Вартість будівель-
но-монтажних робіт в 
Україні в січні-серпні 
зросла майже на 24%. 
Ціни на будівельно-мон-
тажні роботи (БМР) в 
Україні в січні-серпні 
2018 року у порівнянні 
з аналогічним періо-
дом 2017 року зросли 
на 23,9%, повідомляє 
Державна служба стати-
стики. 

За даними Держстату, 
найбільше зросли ціни 
на будівельно-монтажні 
роботи в сфері будівни-
цтва інженерних спо-
руд - на 26,9%, а також 
в сфері будівництва 
комплексних промис-
лових споруд - на 25,9%. 
Найменше збільшилася 
вартість будівельно-мон-

тажних робіт в сфері 
будівництва трубопро-
водів, комунікацій і 
ліній електропередач 
- на 21,1%. При цьому 
вартість СМР в серпні 
2018 року у порівнянні з 
липнем зросла на 0,1% (у 
липні вартість по від-

ношенню до червня 
виросла на 0,7%). Най-
більше зростання цін на 
БМР в серпні зафіксова-
но в сфері будівництва 
транспортних споруд і 
будівництва трубопро-
водів, комунікацій і ліній 
електропередач - на 0,3%.

 У Держстаті відзначили, 
що дані наводяться без 
урахування тимчасово 
окупованих територій: 
Автономної Республіки 
Крим, Севастополя та 
частини зони проведен-
ня операції Об’єднаних 
сил. 

УНІАН
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УРЯД ВИДІЛИВ ДОДАТКОВО 100 МЛН ГРН НА 
ПРОГРАМУ «ТЕПЛИХ КРЕДИТІВ»

На програму «теплих 
кредитів» для ОСББ 
додатково виділили в 
цьому році 100 млн грн. 
Відповідну постанову 
ухвалили на засіданні 
Уряду.

Нагадаємо, за чотири 
роки дії вже 500 тисяч 
родин скористались
програмою «теплих 
кредитів», вони загалом 
вклали в тепломодер-
нізацію 6,7 млрд.грн та 
економлять 230 млн.

куб.м газу щорічно. 
Поміч з держбюджету на 
ці проекти склала біля 
2,3 млрд грн. У 2018 році 
на програму було ви-
ділено 400 млн грн, цією 
допомогою скористались 
більш 115 тис родин.
За умовами програми 
ОСББ можуть отримати 
компенсацію від 40% 
до 70% суми «теплих 
кредитів».

Після завершення необ-
хідних процедур, 

пов’язаних із погоджен-
ням рішення Комітета 
ВРУ з питань бюджету, 
затвердженням оновле-
ного паспорту бюджетної 
програми та укладанням 
додаткових договорів з 
банками, програму буде 
відновлено. У проекті 
бюджету на наступний, 
2019 рік, Кабмін заклав 
1,6 млрд грн на фінан-
сування Фонду енергое-
фективності.
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таких робіт є невеликим 
і вже перші результати 
ми побачимо у другому 
кварталі 2019 року», 
– зазначив Міністр 
регіонального розвитку, 
будівництва та ЖКГ 
України Геннадій Зубко.

Прес-служба КБУ

НА МОДЕРНІЗАЦІЮ МИКОЛАЇВСЬКОГО 
ВОДОКАНАЛУ ЄІБ НАДАВ 5,11 МЛН ЄВРО 

ГРАНТОВОЇ ПІДТРИМКИ

У ЛИСТОПАДІ СТАРТУЮТЬ ЗАЛІЗНИЧНІ РЕЙСИ У 
АЕРОПОРТ «БОРИСПІЛЬ»

Прем’єр-міністр України 
Володимир Гройсман 
перевірив готовність 
швидкісної лінії заліз-
ничного сполучення до 
найбільшого в Україні 
міжнародного аеропорту 
«Бориспіль».

Будівельні роботи за 
проектом стартували 
навесні 2018 року, вже в 
жовтні ПАТ «Укрзаліз-
ниця» підготувала рухо-
мий склад – рейкові

автобуси Pesa. За планом 
на лінії їх буде 4, ще 1 – в 
резерві.

«Це дуже важливий 
інфраструктурний про-
ект. Ми реалізували його 
за лічені місяці і за 580 
млн грн. А пам’ятаєте 
сумнозвісний «Повітря-
ний експрес»? Він нам 
коштував би 11 млрд 
грн (в нинішніх цінах). 
Відчуваєте різницю? – 
сказав Володимир 

Гройсман. 
– А зараз ми маємо якіс-
не сполучення аеропорту 
«Бориспіль» – головних 
повітряних воріт країни 
– із залізничним вокза-
лом. Здаємо залізничну 
гілку майже на місяць 
раніше запланованого. 
Представили проект у 
лютому, а в листопаді 
вже можна буде потра-
пити в аеропорт зручно 
та без заторів, буквально 
за 35 хвилин».

донорським фондом 
Е5Р (Східноєвропейське 
партнерство з енергое-
фективності та навко-
лишнього середовища).
В першу чергу, передба-
чено повне оновлення 
існуючої інфраструктури 
комунального підприєм- 
ства. «Термін виконання

Миколаївський водока-
нал отримає грантове 
фінансування у сумі 5,11 
млн євро на реконструк-
цію та модернізацію. 
Підписана грантова 
угода між Урядом Украї-
ни та Європейським 
інвестиційним банком 
(ЄІБ), а також мульти-


